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                                    Zápis z Rady obce č. 36/08/16 ( 3.8.2016) 

                                                        J. Hahner, E.Buchová 

Doklady a informace na vědomí 

Obec Strašice obdržela dopis od Povodí Vltavy, s.p. ohledně potvrzení termínu prezentace záměru vybudování 
Vodního díla Amerika. Prezentace proběhne dne 22. září 2016. Prezentace bude přístupná veřejnosti. Muzeum 
Středních Brd obeslalo rovněž i další instituce, jako např. VLS, s.p., Správa CHKO Brdy. 

Projednáno 
Žádost o odkoupení části pozemkové parcely – Ing. Tyc 
RO projednala žádost o odkoupení části pozemkové parcely č. 2105/8 a stavební parcely č. 568/28 v areálu 
bývalých kasárnách. Žádost bude předložena k projednání zastupitelstvu obce. 
RO žádost o odkoupení pozemku č.j. 1035/16 vzala na vědomí. 

Žádost o odkoupení části pozemkové parcely – M. Veselý 
RO projednala žádost o odkoupení části pozemkové parcely č. 2105/8 v areálu bývalých kasárnách. Žádost bude 
předložena k projednání zastupitelstvu obce. 
RO žádost o odkoupení pozemku č.j. 1034/16 vzala na vědomí. 

Žádost o pronájem tělocvičny – V. Vlasák 
RO projednala žádost o pronájem tělocvičny dne 13.8.2016 za účelem pořádání čínského cvičení čchi-kung pro 
zdraví a dlouhověkost. Akce proběhne od 10 do 12 hodin. 
Z důvodu rekonstrukce tělocvičny bude poskytnut prostor v sále Společenského domu, do programu Strašického 
posvícení tato akce nezasáhne. 
RO žádost o pronájem č.j. 1069/16 schválila. 

Žádost o zastavení poplatku za odpad – M. Sailerová 
RO projednala žádost o zastavení poplatku za svoz odpadu v roce 2016 pro osobu žadatelky, manžela M. Sailera 
a tchýni J. Veselou z důvodu výkonu trestu. Žadatelka dále požádala o zastavení platby poplatku pro paní O. 
Šťastnou, která je v těžké životní situaci. 
RO konstatuje, že poplatek se při výkonu trestu dle platné vyhlášky nehradí. Paní O. Šťastná musí poplatek 
hradit i nadále. Žádost je v tomto případě irelevantní. 
RO žádost o zastavení poplatku č.j. 1041/8 neschválila. 

Žádost o prominutí poplatku – L. Hasonová 
RO projednala žádost o prominutí dlužného poplatku za svoz odpadu za roky 2010-2014 ve výši 6.118,- Kč za F. 
H., který byl v roce 2014 svěřen do péče náhradní rodiny. Do té doby měla povinnost hradit matka F.H., která 
tento poplatek však nehradila. Matka dlužníka se v obci již nezdržuje. 
Finanční odbor doporučil odepsat pohledávku z důvodu složitého vymáhání a nejistého výsledku tohoto 
vymáhání. 
RO odepsání pohledávky ve výši 6.118,- Kč dle žádosti č.j. 1057/16 schválila. 

Rozbor hospodaření MŠ Strašice 
RO projednala Rozbor hospodaření MŠ Strašice k 30.6.2016. MŠ Strašice hospodaří dle schváleného rozpočtu, 
od zřizovatele obdrželi 65 % finančních prostředků na rok 2016. 
RO Rozbor hospodaření MŠ Strašice k 30.6.2016 schválila. 

Jmenování člena komise 
RO projednala návrh místostarostky obce na jmenování paní Pavly Hrádkové členkou Komise pro kulturu, sport 
a turismus. Vzhledem k počtu kulturních akcí nebrání nic rozšíření počtu členů této komise. 
RO jmenování Pavly Hrádkové členkou Komise pro kulturu, sport a turismus schválila. 
 
Zápis z jednání Bytové komise 
RO projednala zápis z jednání Bytové komise ze dne 3.8.2016. Komise doporučila přidělit byt 2+1 v č.p. 444 
panu Z. Hubáčkovi a byt 2+1 v č.p. 492 paní H. Markové. Příští jednání Komise proběhne 7.9.2016 v 16,30 hod. 
v budově OÚ Strašice.  
RO přidělení bytů dle doporučení Bytové komise ze dne 3.8.2016  schválila. 



  

                                                                                          371 585 731 
 

   Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc červenec a srpen 2016 
 Za měsíc červenec a srpen řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava:      102 x   přestupek –  řešeno v blokovém řízení nebo domluvou (rychlost, CHKO) 
                         46 x  oznámení odboru dopravy 
                          8 x přestupek - cyklisté bez osvětlení a přileb 
 Veřejný pořádek:     9 x  přestupek, § 30 kouření na aut. zastávkách - 4x 
Občanské soužití:     2 x  přestupek   - 1x oznámení PK Strašice 
Proti majetku:           8 x  přestupek - 4x oznámení PČR - TČ 
OZV č.2/2012:           8 x přestupek 
OZV č.2/2015:          16 x přestupek - 2x odvoz na PAZS Plzeň 
Nález věci :                  1x klíče, jízdní kolo, cestovní pas, doklady s peněženkou 
Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu :     2 x 
Řešení stížnosti občanů:   6 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek:  5 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu:  2 x   
 
Vážení občané, 
 v zářijovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl seznámit s událostmi za uplynulé 2 měsíce z pohledu 
Obecní policie Strašice. 
            
 Veřejný pořádek 

           
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

plasty z auta - hřiště Dukla                                                      pračky – č.p.527,465 - sídliště za OÚ 
 
V oblasti veřejného pořádku v naší obci je stále přetrvávající dlouhodobý problém s nakládáním odpadů, 
konkrétně jde o odkládání odpadů (likvidaci) 
nepotřebného materiálu  z domů a vytváření černých 
skládek po jednotlivých částech obce. Jedná se o 
pračky, zbytky plastů z aut, televize atd... Stále velký 
problém je pro některé občany odvézt odpad do 
sběrného dvora. 
Ve všech částech obce, kde se nacházejí sběrné 
nádoby, jsou vyhozené různé předměty jako např. 
matrace, garnyže, dřevěné poličky, kočárky, plastové 
žídle, pneumatiky, ráfky od kol, světla od aut atd.  
 
Odpadové pytle s komunálním odpadem patří do 
kontejneru, ne vedle něho.  
 



Toto jsou některé ukázky (foto), jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému pořádku a kazí tak vzhled 
obce. 
Poplatky za svoz TKO stále ještě nezaplatilo v obci 71 osob v celkové výši 71.374,- Kč. Tento poplatek je 
splatný do 30.6. 2016.  
    
Trestná činnost 
Toto je výčet jednotlivých přestupků a trestných činů, které se staly během těchto dvou měsíců: úmyslné 
poškozování cizí věci neznámým pachatelem (osobní automobil, poškození a krádež dopravního značení, 
poškození plynového sloupku agresivní jízdou autem -pachatel dopaden), vniknutí do garáže, vniknutí do 
sklepních prostor - odcizení jízdního kola, krádež telefonu a další… 
Pokud budou vstupní dveře u vchodů do bytovek stále otevřené jako doposud, nemůže se nikdo divit, že dochází 
ke krádežím. Občané bohužel sami vytvářejí pro pachatele ty nejlepší podmínky k trestné činnosti. Při kontrolní 
činnosti ve všech sídlištích jak v denní, tak i v noční době je 80% dveří otevřených -zamyslete se nad tím! 
  Doprava 
V době prázdnin a dovolených byl zvýšený počet vozidel projíždějících obcí, a tudíž i nárůst přestupků 
v dodržování rychlosti v obci. Dále se zvýšil i počet přestupků v dopravě, především nedodržením zákazu vjezdu 
do CHKO Brdy, kdy téměř denně řešíme porušení. 
Dne 1.10. 2016 od 13.00 -16.30 hod se uskuteční  v naší obci akce Tour de Brdy –cyklomaraton pro veřejnost i 
závodníky na horských kolech a silničních kolech. Start bude probíhat od kasáren okolo OÚ směrem do VVP. 
Pro děti bude závod na okruhu v kasárnách, popř. na bývalém hřišti Dukla. Tento závod jako každoročně bude 
probíhat za plného provozu. Proto žádáme občany, aby uposlechli pokynů pořadatelů, policie a respektovali 
dodržování pravidel silničního provozu (chodci, cyklisté i řidiči motorových vozidel), aby po této trase nedošlo 
ke zbytečné kolizi (dopravní nehodě). 
Dne 1.9. začíná žákům škola a poprvé nastoupí do ní žáčci prvních tříd. Žádáme proto rodiče, aby první dny 
doprovázeli své děti do školy a naučili je zásady správného a bezpečného přecházení komunikace. 
Upozorňujeme všechny cyklisty, že stále provádíme bezplatnou registraci jízdních kol. K registraci jízdního 
kola je zapotřebí OP, jízdní kolo včetně dokladů o jeho nabytí, u dětí mladších 15 let přítomnost jednoho 
z rodičů (Info: 371 585 731, 724 188 102). 
Tato služba pro občany není povinná a je bezplatná. 
 
                                                                                                      Ing. Frajt Luboš, velitel Obecní policie Strašice    

          
Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
Začal nový školní rok 2016/2017 
Přejeme všem žákům naší Základní školy Karla Vokáče ve Strašicích, aby tento nadcházející školní rok byl pro 
ně úspěšný a aby ve škole zažili plno hezkých chvil. 
Rodičům přejeme hodně trpělivosti a radosti z úspěchů svých dětí. 
Organizace školního roku 2016/2017 
Zahájení školního roku: čtvrtek 1. 9. 2016 
Podzimní prázdniny: středa 26. října a čtvrtek 27. října 2016 
Vánoční prázdniny: budou zahájeny v pátek 23. prosince 2016 a skončí v pondělí 2. ledna 2017. 
Vyučování začne v úterý 3. ledna 2017.  
Ukončení I. pololetí: úterý 31. 1. 2017 
Pololetní prázdniny: pátek 3. 2. 2017 
Jarní prázdniny: 6. 3. - 12. 3. 2017 
Velikonoční prázdniny: čtvrtek 13. dubna a pátek 14. dubna 2017 
Ukončení II. pololetí: pátek 30. 6. 2017 
Hlavní prázdniny: budou trvat od soboty 1. července do pátku 1. září 2017 
Období školního vyučování ve školním roce 2017/2018 začne v pondělí 4. září 2017. 
 
                 Seznam třídních učitelů 
Třída                                                              Učitel 
1.A                                                                 Mgr. Irena Mitterbachová 
1.B                                                                 Mgr. Monika Kebrlová       
2.A                                                                 Mgr. Zuzana Andrlíková 
3.A                                                                 Mgr. Alžběta Kapolková 
4.A                                                                 Mgr. Anna Šauflová 
4.B                                                                 Mgr. Jiří Monhart 
5.A                                                                 Mgr. Julie Matoušková 
6.A                                                                 Mgr. Marcela Paulová 



6.B                                                                  Ing. Vladimír Pospíšil 
7.A                                                                 Mgr. Olga Škardová 
8.A                                                                 Mgr. Jitka Brejchová 
 9.A                                                                 Mgr. Pavla Hrazdilová 
 
Sportovec  roku 
     Právě nám začíná nový sportovní školní rok. Abychom motivovali naše žáky k dalším skvělým sportovním 
výkonům a zážitkům, rádi bychom ještě připomněli vyhlášení sportovce roku, které proběhlo na konci školního 
roku minulého.  
     Body děti sbíraly v průběhu celého školního roku - reprezentací  a umístěním na soutěžích pořádaných 
AŠSK, účastí na školních sportovních akcích, docházkou do sportovních kroužků i výkonů v hodinách tělesné 
výchovy. 
     V kategorii chlapců zvítězil sportovec Zdenda MRÁZEK, který se zasloužil o mnohá výtečná umístění 
v průběhu celých čtyř let, kdy navštěvoval druhý stupeň. Zdeněk bude letos pokračovat na sportovním gymnáziu 
v Plzni, takže mu přejeme, aby v judu, kterému se nejvíce věnuje, dosahoval i nadále vynikajících výsledků a 
jednou třeba napodobil olympijského vítěze Krpálka. 
     V kategorii dívek zvítězila skvělá sportovkyně Tereza DEZORTOVÁ, která se stejně jako Zdeněk 
zasloužila o výborná umístění během čtyř let na druhém stupni. Tereza bude pokračovat ve studiu na gymnáziu 
v Rokycanech. Věříme, že kolegové tělocvikáři ocení, že budou mít ve svých hodinách členku týmu mistryň 
České republiky v lakrose.  
     V kategorii chlapců bylo druhé místo uděleno “o fous“  Tomáši KUNCOVI, který jakožto  žák osmé třídy se 
jistě ještě o nějaké úspěchy zaslouží. Nutno podotknout, že už nyní jich má na svém kontě nespočet. Třetí 
v kategorii chlapců skončil Honzík HRÁCH, který se s naší školou již také rozloučil a na kterého budeme za 
jeho sportovní výkony také velmi rádi vzpomínat. 
     V kategorii dívek se na druhém místě umístila Sabina REINDLOVÁ , jejíž perfektní výsledky jsme ocenili 
především v míčových hrách. Sabča už naší školu také opustila, ale nadějnou sportovkyní je pro nás nyní Kačka 
URXOVÁ, která se umístila na třetím místě 
a v letošním školním roce půjde teprve do 
sedmé třídy. 
Přejeme sportovcům, kteří se s námi již 
rozloučili, hodně úspěchů v jejich dalším 
studiu a hlavně ať je pro ně sport i nadále 
nedílnou a zábavnou součástí života. Těm, co 
nám zůstali, budeme opět nabízet co nejvíce 
možností uplatnit jejich sportovní talent a 
budeme se těšit na červen, kdy opět budeme 
na školním ceremoniálu oceňovat naše 
nejlepší sportovce.    
     Mgr. Pavla Hrazdilová 

                  Zleva: P.Hrazdilová, Z.Mrázek, 
T.Dezortová, T.Kunc, K.Urxová, S.Reindlová, 
J.Hrách,  J.Monhart 

 
Příspěvek sestavila Mgr. Marcela Paulová 

                                                                                 

Komise pro občanské záležitosti obce Strašice pořádá 
SETKÁNÍ SENIORŮ 

které se uskuteční v úterý 27.září 2016 od 16.00 hod. ve velkém sále Společenského domu ve 
Strašicích. 

Během setkání bude prezentace Policie ČR, Charity Rokycany, informace o CHKO Brdy, bude 
zajištěna hudební produkce a občerstvení.  
Dále bude pro méně pohyblivé občany zajištěn svoz i rozvoz na tuto akci. Zájemci si tuto službu 
mohou objednat do pátku 23.9.2016 do 12 hodin na telefonních číslech 371 793 101, 724 188 103 
nebo přímo na Obecním úřadě ve Strašicích. 

 
 



Přijďte se bavit s dětmi na ITEP 2016! 

Odpočívat lze ve wellness i aktivně. Cyklistika, pěší turistika, objevování krás přírody, poznávání 
historie při návštěvách turistických cílů, hradů a zámků. Kdo by se na to vše netěšil s příchodem 
turistické sezóny a ještě lépe s příchodem léta. Ovšem s koncem léta nemusí nutně skončit cesty za 
zábavou ani samotné chvíle rozptýlení. Přijďte načerpat informace z oblasti dějin, zeměpisu, nechte se 
inspirovat pestrou nabídkou možností turistiky, tipů 
na výlety. Zastavte se pro novou brožuru „Bavte se 
s dětmi v Plzeňském kraji“ s více než 100 
turistickými cíli v regionu. Program bude připraven 
jak pro ty nejmenší, tak i pro starší žáky základních 
škol a studenty středních škol, kteří navštíví veletrh 
v rámci výuky. Přijďte si hrát, soutěžit a trhnout 
rekordy nejen ve skládání kelímků, ve vědomostních 
a paměťových turnajích, kdo dřív vymydlí mejdlíčko, 
kdo sní v nejkratším čase šneka ITEPáka, těšte se na 
kouzelníka, zacvičte si dětskou jógu, usaďte se u 
divadelního představení pana Šrédla, žasněte pod 
hvězdnou oblohou v nafukovacím planetáriu, 
nahlédněte do přírody v expozici Národního parku 
Šumava, do Chodska, Muzea Loutek, Zoo Plzeň, 
pokoušejte přírodní zákony s Techmánií, těšte se na 
protagonisty ze seriálu Policie Modrava, slavné 
osobnosti  fotbalového klubu FC Viktroria Plzeň a 
čeká vás mnohem více. Přijďte na ITEP 2016! 

Z dějin zahrádkářů ve Strašicích – 44. část 

Tento rok – rok 2000 se značil velkou aktivitou členské základny, která byla pod vlivem úrodného 
roku především na jablka. Ovoce bylo krásně vybarvené a chuťově velmi dobré. Proto i mezi pozitiva 
patřila i výstava ovoce. Na expozici s 204 exponáty se podílelo  44 vystavovatelů.   Naposledy byla 
výstava pořádána v roce 1997. Pak bylo ovoce málo, ale letopočet 2000 se povedl. Převahu měla 
jablka , následovaly hrušky, jedna obří dýně a i Pepino, což je zvláštní druh ovoce, který prezentovali 
př. Václav Pálek a Václav Miller.  Tuto výstavu spojenou s výstavou obrazů př. Režňáka shlédlo 136 
občanů a samostatně i děti z mateřské a základní školy.  „Jablko roku“ získala odrůda „RUBÍN“. 
V moštárně bylo Zmoštováno 12,8 tuny jablek a přínos do pokladny byl 16.039,- Kč. Organizace měla 
98 členů. Zemřeli přátelé Josef Klír a  Josef Klíma. Přijati za nové členy byli Václav Klír ze Smolárny 
a Marie Klírová z Huti. Byl zorganizován zájezd do Mariánských Lázní, Kynžvartu a do přírodní 
rezervace Slavkovského lesa –Kladská. Uskutečnila se přednáška „Zelenina ve sklenících a 
fóliovnících“ jejich ochrana před škůdci. Za aktivní činnost obdrželi ocenění „Vyznamenání 
III.stupně“ od Republikové rady př. Bedřich Svoboda od  Územní rady př. Václav Fiala, od ZO 
Strašice př.František Ludvík a př. Jiří Soukup. V kronice jsou četné fotografie, které dokumentují , jak 
předávání ocenění tak i projev př. Doc. Josefa Ernesta z Územní rady a starostky obce paní 
Drahokoupilové. V tomto roce byli ve vedení ZO jako předseda Jan Vaněk, pokladní Václav Pálek , 
místopředseda Václav Hájek, předseda revizní komise Ing.Vladimír Tejček a jednatel Josef Čermák. 
V příštím pokračování nás čeká rok 2001.  

ČZS M.Hofman.  



Třicátá třetí chovatelská výstava o vavřineckém posvícení 

V neděli 14. srpna v areálu sídla obecní policie byla pro veřejnost otevřena výstava drobného zvířectva. 
Dopolední program nabízel návštěvníkům tradiční vystoupení dechové kapely Cheznovanky. Návštěvníci také 
mohli zkusit své štěstí ve stánku s osudím o zajímavé ceny a na poledne zde bylo připraveno živé posvícenské 
selátko, o které proběhlo losování. 

Dalším zpestřením výstavy bylo 
vypouštění poštovních holubů, které 
zajistil pan Lang. 

O výborné občerstvení návštěvníků 
výstavy se postarali ve stánku 
v režii restaurace Berten. 

Došlo také na vyhlášení výsledků a 
předání pohárů a cen úspěšným 
chovatelům. Jeden z pohárů věnoval 
a během dopoledne také předal pan 
starosta obce Jiří Hahner 
dlouholetému členovi ZO ČSCH 
Strašice Ladislavu Kotrlíkovi. 

Další dva poháry mladým 
chovatelům věnovali chovatelé z partnerské obce Markt Hohenfels. Letos výstavu navštívilo 6 chovatelů 
z Německa. Všichni přijeli již v sobotu odpoledne po posuzování zvířat, prohlédli si výstavu a poseděli u 
drobného občerstvení se strašickými chovateli. Odpoledne byl ještě jejich program zpestřen návštěvou 
strašického muzea dopravy, kde od jednoho z pořadatelů otevřených vrat dostali výklad o muzeu i v německém 
jazyce. Dva němečtí chovatelé zde přespali do neděle, aby si na plno mohli užít dopolední atmosféru strašické 
výstavy a dle jejich ohlasu byli s návštěvou spokojeni a dokonce si sebou odvezli pár holubů na obohacení 
pestrosti jejich chovů. 

I přes to, že na letošní výstavě vystavoval nižší počet vystavovatelů. Celkem 33 chovatelů z toho bylo 13 
mladých, oproti loňským celkový 43 chovatelům z toho 16 mladých. Byla výstava, co se týče zastoupení plemen 
králíků, drůbeže i holubů, poměrně pestrá. Počasí se povedlo na výbornou a i přesto, že i celková návštěvnost 
byla o něco nižší, dá se považovat třicátý třetí ročník výstavy za bezproblémově proběhlý. K tomu kromě 
průběžných celoročních příprav a bezmála nonstop týdenního nasazení hrstky strašických chovatelů, přispěli 
také zaměstnanci obecního úřadu, bez jejichž pomoci by ani výstava v takovémto rozsahu nemohla být 
uspořádána. Velmi vydatně také na výstavě a s jejím zajištěním pomáhali přátelé ze základní organizace 
Volduchy, kteří také téměř polovinu výstavy obsadili svými zvířaty. Na materiálním zajištění se také podíleli 
věrní sponzoři. Všem těmto výše jmenovaným zde na závěr tohoto článku patří velké poděkování a v neposlední 
řadě je třeba poděkovat i návštěvníkům výstavy. 

Jednatel ZO ČSCH Strašice Ing. Petr Macháček 

 
Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, 
mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace 
autovraků zdarma.  www. plzenskyskart 



Výroční schůze společného komunálního obchodu 
(článek z Mitteilungsbaltt č. 8/2016) – překlad Ing. F. Nerad 

    Když jsem kdysi uvažoval o partnerství s někým v zahraničí, bylo jedním z důvodů také praktické 
učení se toho, jak to jinde funguje a co by se od nich dalo okopírovat. V Hohenfelsu nemají žádný 
z mnoha německých, rakouských a holandských obchodních řetězců ((Aldi, Penny, Lidl, Norma atd.), 
ale svůj vlastní Společný (Gesellschafte Kommunmarktes) obecní obchod, který funguje. Ovšem někdo 
se o něj musí starat. My máme svůj „Společenský dům“, který nefunguje, protože se o něj nikdo 
nestará. Tak jsem alespoň přeložil zprávu z výroční schůze tohoto Obecního společného obchodu 
v Hohenfelsu, když to nikoho z komise pro partnerství ani z vedení obce nenapadlo.  
 
     Na konci června se konala Výroční schůze Společného komunálního obchodu. 35 ze 129 členů 
přišlo na pozvání. Starosta Bernhard Graf pozdravil ve své funkci výkonného ředitele Společnosti ( 
Beiratsvorsitzender) „Dorfl adens“, ředitele Společnosti Reinera Hirschmanna (pozn. F. Nerad: pan 
Hirschmann je současně tajemník Úřadu v Hohenfelsu), vedoucí obchodu Sabine Lindner, předchozí 
vedoucí Anju Thumann a ostatní obsluhující z obchodu a pana Winfrieda Grölla, jako poradce 
podnikatelů. Graf udělal malé ohlédnutí za rozvojem obchodu a zdůraznil závazek obce převzít za to 
odpovědnost v rámci platných zákonů. Sdělil také, že mu stále leží na srdci pokračování obchodu. 
Členům poděkoval za finanční podíly na podnikání.  
    Pan Gröll detailně představil čísla účetnictví. Po dobrém začátku se musel v roce 2014 bohužel 
zaznamenat pokles a následně zapsat ztrátu. Hlavně byly zaviněna stavbou komunikace kolem 
obchodu, protože v tento čas byl vstup do obchodu omezený a to se projevilo v poklesu tržeb. Pak to 
ale šlo stále vzhůru. Různé ukazatele výkonnosti byly zlepšeny důsledným nasazením vedení obchodu 
a to se zlepšilo. Doprovodným opatřením bylo využití spolupráce pana Grölla s panem Neumannem. 
Pro rok 2015 obchod dosud nemá vázané závazné údaje, ale je znatelný pozitivní trend i pro tento rok. 
Pro tento aktuální rok 2016 jsou známá čísla s pozitivním výhledem. Vcelku může pan Gröll 
v obchodě osvědčit udržitelný rozvoj. Proti tomu, na rozdíl od jiných obecních obchodů, založených 
na podobném základě, byli pracovníci obchodu v Hohenfelsu od začátku náležitě odměňováni. Že je 
tato nastoupená  cesta správná je od poradce potvrzováno. Roční uzávěrka 2014 byla jednohlasně 
schválena ředitelem a dozorčí radou a bude propuštěna dále. Na podzim chceme vést rozpravu o 
závěrečném účtu 2015. Předchozí členové dozorčí rady Karin Dechant, Manuela Schätzl, Matthias 
Lutz a Bernhard Graf byli bez hlasů proti znovu zvoleni.  
    Nakonec byly předloženy návrhy pro budoucí období. Matthias Lutz navrhnul, zda by nemohli 
akcionáři na zkoušku schválit prodávání malých dárkových poukazů. Bernhard Graf si myslí, že by 
bylo možné vydat další akcie 
pro dalšího partnera 
k zakoupení. Reiner 
Hirschmann vysvětlil, že je 
nutné provést malá opatření 
u vstupu do obchodu. Mnohé 
tyto návrhy zlepší nabídku. 
Graf odměnil malým dárkem 
ředitele obecního obchodu 
Reinera Hirschmanna za 
jeho osobní nasazení pro 
provoz obchodu. Personálu 
s vedoucí Sabine Lindner 
poděkoval za denní nasazení 
a popřál, aby zákazníci 
neubývali a obchod byl 
životaschopný 
v dlouhodobém horizontu ke 
spokojenosti občanů Hohenfelsu.                    (foto před obchodem) 
 



Strašice a bavorský Hohenfels 

Strašice a bavorský Hohenfels jsou 
městečka, která pojí již 6 let 
partnerství. Obě obce jsou stejně 
velké a obě se nacházejí na hranici 
bývalého vojenského prostoru. 
V Hohenfelsu i ve Strašicích mají 
dechovou hudbu.  A 
právě  hohenfelská Kolping-
Jugendblaskapelle slaví letos 35 let 
své činnosti. To je samozřejmě 
důvod k oslavám. Jelikož obě obce 
úzce spolupracují i na poli kultury, 
pozvali hohenfelští na oslavy 
Strašickou Pohodovku. Společný 
koncert se uskutečnil na nádvoří místní školy a obě kapely sklidily potlesk spokojených posluchačů. 
Závěrečné skladby zahrály obě kapely současně a nadšené publikum si vyžádalo přídavek. Hohenfelští 
byli i pozornými hostiteli.  Po koncertu následovalo pohoštění a oslavy se tak protáhly přes 
půlnoc.  Už nyní se muzikanti Strašické Pohodovky těší na další společné vystoupení, které se pro 
změnu uskuteční zase u nás, ve Strašicích. 



Žhavý srpen v muzeu 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  Máme za sebou letošní srpen. Ačkoliv se horké 
tropické dny vrátily až jeho koncem a potěšily hlavně 
děti na konci prázdnin, v muzeu i na celé strašické 
kultuře jsme se zapotili i v chladu a dešti. 
  Jako každoročně, i letos jsme zažili slavné tradiční 
strašické posvícení. Program byl bohatý a zatím jsme 
neslyšeli od nikoho negativní kritiku; snad jsme se tedy 
„trefili“ každému alespoň něčím do noty. Pro knihovnu 
krom tvorby a zajištění celého programu byla stěžejní 
příprava posvícenské zábavy, tentokrát opravdu slušně 
navštívené. Předcházel jí důkladný úklid okolí 
Společenského domu. Bohužel, kvůli stále neobsazené 
restauraci se hlavně terasa stala útočištěm pubertálních              
a postpubertálních přiblblíků, kteří si tato místa pletou 
s chlívkem a dělají si tu podestýlku z cigaretových 
špačků, PET lahví a dalšího neřádu, o vandalství 
nemluvě. Díky nim měla paní Lexová a Dezortová 
nemalou a „voňavou“ práci navíc. 
  Posvícení znamenalo i řadu nových výstav. „Na 
kultuře“ jsme zahajovali slavnostní vernisáží dvě. 
První ve výstavních prostorách muzejní vily. Své práce 
tu prezentuje pražský, resp. žižkovský grafik a malíř 
Karel Dvořák, rodák ze Strašic. Ke svému původu se 
přihlásil přímo epickým opusem na téma Lumpíci. O 
nich se dočtete v Barňáku na jiném místě. Výstava 
kromě grafických listů a ukázek z poštovní známkové 
tvorby i užité grafiky přinesla mnoho zajímavých a 
duši těšících obrazů i koláží. Třeba takový „myší 
triptych“… Kdo jste ještě neměl čas, určitě si ho na 
výstavu udělejte. Potrvá minimálně do 13. září, ale 
budeme jednat o prodloužení. V Malém sále 
Společenského domu připravil kurátor Tomáš Makaj další výstavu týkající se strašického sportu. Výstava 
rozšířena o fotografie starých Strašic. 
  Součástí posvícení bylo i znovu otevření expozice archeologie, na které se podíleli svou prací Mgr. Tomáš 
Makaj a Vojta Havlík. O uvedení elektroinstalace vitrín do řádného stavu se pak postaral Jan Pochop. Tomáš 
Makaj zapůjčil muzeu rozsáhlý konvolut stříbrných mincí od dob římských až po 17. století, které pochází 
z našeho kraje. Expozici pak doplnily nové texty a exponáty z kostela sv. Vavřince. Doufejme tedy, že je na co 
se dívat. 
  Na výzvu Ekocentra Orlov muzeum připravuje v nově vznikajícím společenském, ekologickém a vzdělávacím 
objektu v Příbrami dlouhodobou expozici o historii území v bývalém Vojenském újezdu Brdy. Vznikl u nás celý 
tým složený z našich kurátorů (T. Makaj, M. Lang), rozšířený o spolupracující příbramskou historičku Mgr. 
Kateřinu Urbanovou Mojsejovou Ph.D. a dále o architektku Ing. arch. Lucii Laštovičkovou, grafika Richarda 
Rottera i truhláře Radka Hanuše. Práce je hodně, času málo a vše musí být hotovo do poloviny září. Většina 
použitého výstavního materiálu pochází z fondů muzea a Brdské edice. 
  Zúčastnili jsme se v Rožmitálu p. T. úvodního jednání o založení Destinační agentury Brdy. Jedná se o velmi 
zajímavou a žádoucí myšlenku, jak sjednotit zájmy všech obcí i podnikatelů na Brdech a Podbrdsku v cestovním 
ruchu. Mj. tu jde o možnosti čerpání různých grantů vypisovaných Ministerstvem pro místní rozvoj na řešení 
různorodých problémů cestovního ruchu. Není jich málo a pro zúčastněné to znamená podstatné zlepšení 
turistického servisu, který je v oblasti dosud v plenkách. 
 Na počátku srpna pokřtil Tomáš Makaj  publikaci „ Medový Újezd 1326- 2016“, která pojednává o historii této 
sousední obce. Přednášku, která byla součástí křtu, navštívilo přes 130 posluchačů. Poslední srpnový den je 
narozeninami nové knížky pro děti „(Na týden) Pohádky z mirošovské zahrádky“. Autor Martin Lang ji spolu s 
ilustrátorem Václavem Šestákem „pokřtí“ 5. září v 16 hodin v Mateřské škole v Mirošově. Pohádková knížka je 
dalším příspěvkem k oslavám 650. výročí první písemné zmínky o městě Mirošově. Nanečisto ji autor odzkoušel 
při letošní Noci s Andersenem, a třeba říci, že dětem se ukázková pohádka i s ilustracemi líbila. Snad tedy 
knížka opravdu vykouzlí nejeden úsměv na dětské tváři. Vznikla totiž z lásky k pohádkám a hlavně k malým 



čtenářům. A dodejme závěrem, že autor a editorka Marta Šestáková-Vaculíková z Podbrdských novin se ve 
prospěch dětí vzdali honoráře a ilustrátor se spokojil s režijními náklady. 
  Konečně bychom vás rádi upozornili, že 22. září od 18 hodin proběhne ve Velkém sále Společenského 
domu velmi zajímavá prezentace Vodního díla Amerika. Představí ji kompetentní zástupci Povodí Vltavy, s. 
p., a následovat bude beseda s občany, ale své řeknou určitě i oponenti. Přizvali jsme i zástupce CHKO Brdy.   
Skončily prázdniny, nastal opět čas školní docházky. Přejeme dětem, aby je škola jenom bavila a aby do ní 
chodily bez stressu a rády. Učitelům, rodičům a prarodičům pak pevné nervy a nekonečnou trpělivost!     
   
 
Lumpíci. Kdo byli, jsou a odkud se 
vzali 
RNDr. Martin Lang  
 
Na letošní posvícenskou sobotu 13. srpna 
2016 bylo milou povinností Muzea 
Středních Brd ve Strašicích zahájit novou 
výstavu. Výstavu obrazů akademického 
malíře Karla Dvořáka, strašického 
rodáka, ale už po dlouhá léta pražského 
Žižkováka každým coulem. Pestré 
nabídce obrazů provedených různými 
technikami však vévodilo nosné, vpravdě 
ryze strašické téma: Lumpíci. Kdo neví, 
oč nebo o koho se jedná, pak určitě není 
ze Strašic. A je-li, měl by se hluboce 
stydět. Lumpíci jsou totiž – již skoro po 
století! – místním hudebním fenoménem. 
Představa takové strašické Pěkné 
hodinky bez jejich dechů, zednického 
piána i bubnů je vlastně cosi nemyslitelného. I když, právě letos se nemožné stalo skutkem. Smutným. Na 
vernisáži výstavy Dvořákových prací totiž zahráli naposledy – a Pěkná U Andělů už byla bez jejich produkce. 
Škoda, přeškoda… 
Kolegium Muzea Středních Brd před vernisáží zažilo docela horké chvilky. Jaksi jsme chtěli při jejím zahájení 
povědět něco o historii této legendární kapely, ale zjistili jsme, že máme o strašických muzikantech 
v materiálech leccos, leč zrovna o Lumpících nic. Vůbec nic! Zachránila nás dcera p. Dvořáka, paní Lucie 
Laštovičková. V sousedství objevila zapsané vzpomínky paní Marie Kočkové, jež do stroje v r. 1984 „naklepala“ 
bývalá kronikářka paní Marie Kočková. Mezi vzpomínkami se objevila i citace memoárů hudebníka a kapelníka 
Františka Vajnara. A tak se historie Lumpíků opět vynořila z krajiny zapomnění. Tady je, tady ji máte: 
Počátky uskupení, zrovna tak jako u jiných tehdejších strašických těles, je třeba hledat v kapele Dělnické 
tělovýchovné jednoty. Pokud vzpomínky nelžou, pak původně čistě dechová skupina byla založena Vavřincem 
Hnětkovským, Antonínem Vajnarem, Františkem Vajnarem a Antonínem Klírem. K nim se posléze přidali Josef 
Dvořák, Václav Dvořák, Karel Zvoneček, Václav Šlapák, Václav Kunc (z Huti), Antonín Hájek, Rudolf Hájek, 
Miloš Vajnar a František Kunc. V počátečních letech účinkovali Lumpíci ve složení: 
První křídlovka: Rudolf  Hájek 
Klarinety: Vavřinec Hnětkovský, Josef Dvořák, Václav Kunc 
Křídlovky: František Vajnar, Karel Stupka, Karel Kunc 
Trombóny: Antonín Hájek, Karel Dvořák, Václav Dvořák, Miloš Vajnar, František Kunc; tenor – Antonín 
Vajnar, Karel Zvoneček. 
Kapelníkem byl František Vajnar (nar. 1905). Jeden z hudebníků, kterému Strašice vděčí za mnohé. Léta nejen 
vedl kapelu, ale organizoval i hudební život v obci vůbec a díky němu se také dostalo slušného múzického 
vzdělání i praxe mnoha místním dětem i mladým. Název „Lumpíci“ je prý myšlenkou p. Karla Abraháma, který 
jim tak začal říkat - snad pro jejich vesměs nízký věk. Nebo díky smyslu pro humor? Můžeme se jen domýšlet. 
Zachovalo se i pár veselých historek z působení prvotních muzikantů této kapely, kdysi označované také jako 3. 
kapela (míněno samozřejmě strašická). Asi k nejúsměvnějším patří ta o zachráněném poháru. Někdy v druhé půli 
20. let 20. století hrála Viktoria Strašice s mužstvem Mýta, přezdívaného tehdy „Vlkáni“. Zápas se odehrával na 
tehdejším hřišti na zahradě majitelky hostince U Libuše, paní Borovičkové. Zápas se chýlil ke konci a vypadalo, 
že strašičtí vyhrají. Což se jaksi „Vlkáňům“ nelíbilo. Vyvolali rvačku a snažili se pohár získat unfair způsobem, 
sebrat ho ještě před ukončením utkání. Situaci zachránili Lumpíci, kteří dění kolem mače rámovali svou 
muzikou. Pan Antonín Vajnar, muž mohutného vzrůstu, který jej jaksi predisponoval k jeho nástroji – hrál bas – 
pohár prostě sebral a ukryl do svého rozměrného nástroje. Ať mýtští hledali, jak chtěli, pohár původně vystavený 



na stole prostě najednou nebyl. Po odpískání se pak vynořil z úkrytu v mohutné trumpetě, aby zaslouženě 
doputoval do ruku vítězů.       
„Řemeslo se dědí z otce na syna“, praví přísloví. Doplňme, že mnohdy i na vnuka. A tak i Lumpíci pokračovali 
generačními obměnami až do dnešních dnů.  Lumpíci se nám řečeného  13. srpna představili ve složení: Karel 
Elicar – harmonika, Pavel Hnětkovský – trubka, Miroslav Vajnar – bas a Milan Vajnar – bicí. Vlastně (skoro) 
stále táž jména, že? Lumpíci sice prohlásili, že to bylo jejich opravdu poslední vystoupení, ale pořád existuje 
jiskřička naděje, že by si to mohli rozmyslet… 
 

Společenská rubrika 

Dne 20.8.2016 oslavili významné životní 
jubileum manželé Marie a Antonín 
Tittlovi. Zlatou svatbu si připomněli 
v neděli 21.srpna na obecním úřadu 
v kruhu svých nejbližších. Do dalších let 
společného života jim poblahopřál 
starosta obce pan Jiří Hahner. 

  

 


